	保證書Letter of Guarantee
 l

	被保證人姓名：               性別：    出生日期：      年   月   日
Name of Creditor：——————— Gender:_________ 

Date of Birth: yyyy/mm/dd  

	保 證 人Guarantor
：                  性別：      
姓    名
Name: ______________________ Gender: _______
電    話：                 （手機）                 
Phone Number(H/P): ______________
服務機關 
：                  職稱：      
或 商 號
Name of Employer or Firm: __________ Position: ___________

與被保證

：              
人 關 係
Relationship with the creditor: ____________

	本人願負擔並保證被保證人              (姓名)申請
I hereby willing to bear the responsibility and guarantee that the creditor Mr./Ms.________ to apply for 
□進入臺灣地區   □在臺灣地區居留   □在臺灣地區定居   之下列事項：
Entry to Taiwan    Residency in Taiwan   Settling in Taiwan the following matters:
1、 保證被保證人確係本人及與被保證人之關係屬實，無虛偽不實情事。
Guarantee that the applicant is indeed himself and relationship to guarantor is true, no false information was provided.   

2、 負責被保證人入境後之生活。
Responsible for applicant’s living expenses after entrance.

3、 被保證人有依法須強制出境情事，應協助有關機關將被保證人強制出境，並負擔強制出境所需之費用。
In cases where the applicant may face deportation, that the guarantor is obliged to assist the related agencies to enforce the deportation and pay for related expenses.

保證人：                (親自簽名)

Guarantor:          (Personal signature)
中華民國                 年      月      日
Republic of China        Year       Month     Day

	請於框內黏貼國民身分證或護照（外籍人士）
Please paste the front copy of Identification Card or passport (for foreigner) and please hand in original inspection (returned verified document)
	影本，並請繳驗正本（驗畢發還）

	保證人身分證或護照影本（正面）黏貼處

Front copy of Guarantor’s Identification Card or passport

	保證人身分證影本（背面）黏貼處

Back copy of Guarantor’s Identification Card or passport



	受理人員核章：                         承辦或面談人員核章：
Stamp of admission staff:                         Stamp of hosting or interviewing staff:


	1、 保證人資格：
Guarantor’s qualifications:

1、 大陸地區人民申請進入臺灣地區者：
除其他法規另有規定外，應依下列順序覓臺灣地區人民1人為保證人：
People from Mainland of China who apply for Entrance to Taiwan:

Other than regulations that are specified, he/she must follow the order of finding one Taiwanese guarantor:
（1） 探親、探病、團聚、奔喪案件：
Visiting relatives, visiting the sick, reunion, attending funerals:
1. 配偶或直系血親。
Spouse or direct blood relative.

2. 有能力保證之三親等內親屬。
Able to guarantee within third-degree relative relationship.
3. 有正當職業之公民，其保證對象每年不得超過5人。
A citizen with a legitimate occupation and he/she can’t be   a guarantor for more than 5 people each year.  

（2） 大陸地區專業（商務）人士來臺參訪案件：
Visiting cases for professionals from Mainland of China (Business) who come to Taiwan:

1. 邀請單位之負責人，其保證對象無人數限制。
Invite a responsible person and he/she has no limit of people to be guaranteed.
2. 邀請單位業務主管，其保證對象每次不得超過20人。
2、 Invite a business manager, he/she can’t be a guarantor of more than 20 people each time.

3、 大陸地區人民申請在臺灣地區定居或居留者，應由依親對象或在臺灣地區設有戶籍之二親等內親屬為保證人；在臺灣地區無依親對象、二親等內親屬，或保證人因故無法履行保證責任且未能覓二親等內親屬者，始得覓在臺灣地區設有戶籍及一定住居所，並有正當職業之公民1人為保證人，且其保證對象每年不得超過3人。
People from Mainland of China who apply for residency or settlement in Taiwan must have relatives or a second-degree relative guarantor who has Taiwan’s household register. For someone who doesn’t have relatives in Taiwan, second-degree relative, or guarantor due to guarantor’s inability of fulfilling his/her responsibilities or unable to meet the second-degree relative, then the subject may only seek for a Taiwanese who has a household registration and a fixed residential place with a legitimate occupation to be a guarantor. Also, the guarantor’s object can’t be more than 3 people each year.   
4、 香港、澳門居民申請在臺灣地區居留，應覓在臺灣地區設有戶籍並有正當職業之公民一人保證。
Hong Kong and Macau citizens who are applying for Taiwan residency must look for a guarantor who has household register and legitimate occupation in Taiwan.
貳、其他事項：
1、 保證人應出具親自簽名之保證書，並由移民署各服務站查核。
Guarantor should issue a personally signed Letter of Guarantee and should be checked by each service station of National Immigration Agency.
2、 被保證人在辦妥戶籍登記前，保證人因故無法負保證責任時，被保證人應於1個月內更換保證，逾期不換保者，得廢止其許可。
Before completion of household registration by creditor, for any reasons guarantor can’t bear the responsibility as a guarantor, creditor should replace guarantee within a month, if it’s overdue and not replaced, the permit must be abolished.
3、 保證人未能履行保證責任或為不實保證者，主管機關得視情節輕重，1年至3年內不予受理其代申請大陸地區人民進入臺灣地區、擔任保證人、被探親、探病之人或為團聚之對象。
When guarantor fails to fulfill his/her responsibility or become a false guarantor, the authorities must take action according to the severity such as unaccepted to apply on behalf of Mainland Chinas’ citizens who want to enter Taiwan in a year to 3 years, serving as a guarantor, being visited, to visit the sick or as a subject of reunion.
4、 大陸專業人士來臺參訪案件保證人應出具親自簽名及蓋邀請單位印信保證書，並由入出國及移民署查核。（保證書一張，並附團體名冊）
Guarantor should issue a personally signed and sealed invitation Letter of Guarantee and it must be checked by Entry and Exit Immigration for Mainland China’s professionals who come to Taiwan for visiting purposes. (A piece of Letter of guarantee with an attached group register)
5、 大陸地區人民來臺從事商務活動，保證書應蓋公司章及負責人章。
Citizen of Mainland China who comes to Taiwan for business activities, the letter of guarantee must be sealed with company’s seal and seal of person in charge.


（西元）（（））元）
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